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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis 

kredsrådsmøde den 1. december 2020 

 

 

 

 

Deltagere: 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen 

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

Chefanklager Tina Østergaard 

 

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune 

Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerlands Kommune 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune 

Borgmester Birgit Hansen, Frederikshavn Kommune 

Borgmester Karsten Nielsen, Læsø Kommune 

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune  

 

Referent: Juridisk konsulent Birgitte Nymark 

 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra henholdsvis ordinært møde 9. juni 2020 og ekstraordinære 

møder 6. og 13. november 2020. 

3) Kredsrådets samarbejdsplan 2021 

4) Status på den politimæssige indsats under COVID-19 krisen, herunder fælles henven-

delse om miljømæssige konsekvenser. 

5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

6) Bordrunde 

7) Møder i 2021 

8) Eventuelt 

 

 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen bød velkommen til mødet. 

 

Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 
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Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra henholdsvis ordinært møde 9. juni 2020 og ekstra-

ordinære møder 6. og 13. november 2020. 

 

Referaterne blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Kredsrådets samarbejdsplan 2021 

  

Anne Marie Roum Svendsen gennemgik kort samarbejdsplanen. 

 

I forhold til det anførte om flerårsaftalen (nederst side 3) bemærkede hun, at vi fortsat af-

venter resultatet af forhandlingerne. Der er i vidt omfang enighed om indsatserne, mens 

finansieringen heraf endnu ikke er på plads. 

 

Thomas Kastrup-Larsen bemærkede, at flerårsaftalen blandt andet lægger op til anven-

delse af kommunale vagtkorps og lignende. Han opfordrede til samarbejde og dialog før 

eventuel udbredelse heraf i Nordjylland. Hvis først en enkelt kommune etablerer egne vagt-

korps vil det lægge pres på de øvrige kommuner. Derfor er det vigtigt, at kommunerne i 

Nordjylland finder en fælles forståelse på området.   

 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede, at emnet vil blive taget op på førstkommende 

møde i 2021 sammen med andre emner som aftalen måtte give anledning til. 

 

For så vidt angår ungdomskriminalitet (side 4) bemærkede hun, at ungdomskriminaliteten i 

Nordjylland, sammenlignet med resten af landet, ligger meget lavt. Status for ungdomskri-

minaliteten 2020 vil blive taget med på kredsrådets førstkommende møde i 2021. 

 

For så vidt angår indsatsen overfor sårbare borgere, (side 4-5) bemærkede hun, at det in-

tensiverede PSP-samarbejdet har haft meget positiv effekt. Hun takkede kommunerne for 

det gode samarbejde. 

 

Også indsatsen på indbrudsområdet (side 7), har givet god effekt. Den intensiverede ind-

sats vil fortsætte i 2021. 

 

Birgit Hansen bemærkede, at Frederikshavn Kommune gerne vil have mere information 

om, hvad kommunen konkret kan gøre i forhold til Bo Trygt – rådgivningsinitiativet. 

 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede, at initiativet i første omgang har haft primært 

sigte på Hjørring og Brønderslev Kommune, og at politiet vil arbejde på at få det udbredt til 

øvrige kommuner. 

 

For så vidt angår indsatserne for mere sikkert trafik i Nordjylland tyder meget på, at den 

model for indhentning af data, som Aalborg Universitet anbefaler, giver langt flere data, end 

den model, der tidligere har været præsenteret for kredsrådet. 

 

Karsten Hansen bemærkede, at den nye model giver en mere præcis beskrivelse af 

uheldsstedet og hændelsen. Det er særligt de bløde trafikanter i byerne, vi mangler data på. 

Forsikringsselskaberne vil blive bedt om at dele data, da det kan være en fordel at få en 

forklaring, der efterfølgende er nedskrevet af den tilskadekomne. 

 

Arne Boelt bemærkede, at de unge ikke altid er klar over, præcis hvor uheldet er sket, og 

at det vigtigt, at uheldsstedet bliver registreret korrekt. Herudover tager mange tilskade-

komne først på skadestuen nogle timer efter, et uheld har fundet sted. 
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Anne Marie Roum Svendsen bemærkede, at politiet vil arbejde videre med den nye mo-

del, og kommunerne vil blive præsenteret for et mere uddybende forslag til foråret.  

 

For så vidt angår kommunernes indsats for børns sikkerhed i trafikken, bemærkede hun at 

TrygFonden har trukket sig ud af det hidtidige samarbejde, og at der vil blive arbejdet vide-

re med indsatsområdet på en anden måde.  

 

Anne Marie Roum Svendsen takkede for et godt samarbejde i LBS. 

 

Samarbejdsplanen for 2021 blev godkendt i sin helhed. 

 

Ad punkt 4) Status på den politimæssige indsats under COVID-19 krisen, herunder fælles 

henvendelse om miljømæssige konsekvenser. 

 

Henrik Kjær Thomsen redegjorde kort for mødet i Mink/miljøstab Nordjylland, der blev 

afholdt 18. november 2020 med repræsentanter fra kommunernes miljøforvaltninger.  

 

På mødet blev besluttet at rette henvendelse til Fødevarestyrelsen via NOST. Henvendelsen 

er modtaget positivt af både Fødevarestyrelsen og landets øvrige kommuner, idet de pro-

blemstillinger, notatet beskriver, er landsdækkende. Nordjyllands Politi lægger til stadighed 

pres på for at får svar, men der foreligger endnu ikke en tilbagemelding.  

 

Anne Marie Roum Svendsen opfordrede kommunerne til fortsat at have dialog med er-

hvervsdrivende om at undgå aktiviteter, der kan få borgerne til at stimle sammen i strid 

med forsamlingsforbuddet.  

 

Karsten Hansen oplyste, at Nordjyllands Politi særligt i weekenderne fortsætter med tryg-

hedspatruljering. 

 

Ad. punkt 5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

 

Karsten Hansen redegjorde for de centrale dele af nøgletalsrapporten og oplyste blandt 

andet, at det positive fald i straffelovsanmeldelser fortsætter i 2020. Faldet i straffelovsan-

meldelser er på 14 % pr. 31. oktober 2020. 

 

Antallet af indbrud i privat beboelse er også faldet generelt i 2020. Syd for fjorden har poli-

tiet ekstra fokus på anmeldelser om vold fra bestemte institutioner, der kan påvirke det 

generelle billede i den forkerte retning. 

 

Karsten Hansen redegjorde herefter kort for responstiderne, der fortsat er tilfredsstillende 

med et lille fald. Der arbejdes fortsat med at optimere responstiderne og politiets tilstede-

værelse i hele politikredsen. 

 

Ad. punkt 6) Bordrunde 

 

Birgit Hansen bemærkede, at Frederikshavn Kommune har udfordringer med høj musik i 

Skagen og i 2020 desuden har oplevet truende adfærd fra en bestemt type lystbådegæster.  

 

Leon Sebbelin bemærkede, at der fortsat er uheldig aktivitet i en bestemt parkeringskæl-

der i Støvring.  

 

Per Bach Laursen bemærkede, at han har været medunderskriver på en henvendelse fra 

Aars Erhvervsskoler, og han er fuldt ud tilfreds med politiets opfølgning. 
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Ad. Punkt 7) Møder i 2021 

 

Der er fortsat enighed om, at mødet om efteråret afholdes som besøg i den enkelte kom-

mune, hvor det vil være naturligt at drøfte emner, der kan indarbejdes i planlægningen for 

2022 – herunder den fælles handlingsplan for kommunen. 

 

Der bliver udsendt mødeplan for 2021 sammen med referatet. 

 

Ad. Punkt 8) Evt. 

 

Ingen bemærkninger. 

 

 

 

 


